

# တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၣ်အရ့ၢ်တဖၣ်လၢပုၤကညီတတၢ်တဖၣ်အဂီၢ်

## တၢ်ဂ့ၢ်နီၣ်ဝံၣ်ခံတဖၣ်

- ၁.ပုၤကီၢ်ပယီၤအဖိဆဲးဖီၣ်ဖိသၢၣ်တနီၤလၢအအိၣ်လၢကီၢ်အစဲရကၢတဖၣ်ဆိးက့ၣ်ဝဲၣ်လၢတၢ်သုကသံၣ်မၤဘျးတၢ်အိၣ်(ယဲးဆါကမုၢ်)တၢ်ဖုၣ်(သနးခါ)အလိၣ်န့ၣ်လီၤ.
- ၂.ပယီၤကသံၣ်လၢတၢ်ပုၤန့ၢ်အိၣ်လၢဝုၢ်စံၣ်တနံၣ်ပုၤတဖၣ်တၢ်သမံသမိးမၤကွၢ်အိၣ်တၢ်ထံၣ်ဘၣ်လၢပၣ်ယုၤတၢ်စၢ်ထးလၢအလီၤဘၣ်ယိၣ်လၢကထီၣ်တၢ်ဆါသုလီၤဆီၣ်တၢ်လၢဖိသၢၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.
- ၃.ဝံသးစူၤတဘၣ်သုလၢကသံၣ်တဖၣ်အံၤတဂ့ၢ်အိၣ်လၢတၢ်ကမ့ၢ်အံၤပုၤန့ၣ်တက့ၢ်.လဲၤထံၣ်လိာ်သးတၢ်သံၣ်သရၣ်လၢနဂီၢ်နဲမ့တမ့ၢ်နဖိမ့ၢ်သုဘၣ်ဖးတၢ်ဖိတၢ်လံၤတဖၣ်အံၤမ့ၢ်ဆိးက့ၣ်အလိၣ်န့ၣ်တက့ၢ်.

## တၢ်အဂီၢ်ကီၢ်န့ၣ်မနုၤလဲၣ်

မ့ၢ်လၢတၢ်ဖုၣ်(သနးခါ)တၢ်သံၣ်အကၢတဖၣ်အံၤတၢ်တတ့ၢ်အိၣ်လၢအျးစိးစဲဖိကဟံၣ်ဘၣ်အယိၣ်ပၣ်ယုၤလၢအကိၢ်ပုၤတဖၣ်ဆိတလဲသးတနံၣ်ဘၣ်တနံၣ်လၢတၢ်လိာ်တတီၤဘၣ်တတီၤအဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ.တဘျီတခိၣ်တၢ်ကထၢန့ၣ်တၢ်ဖိတၢ်လံၤလၢအလီၤဘၣ်ယိၣ်မ့တမ့ၢ်ကလီၤန့ၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်လၢတတပၣ်သ့ၣ်ပၣ်သးဘၣ်အပူၤဖဲတၢ်တ့ၢ်အိၣ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ.

စၢ်ထးတဖၣ်လၢအမ့ၢ်စၢ်,အၣ်စဲနံး,ခရီၤမံၣ်ယၢၣ်တဖၣ်တၢ်ထံၣ်အိၣ်လၢပယီၤကသံၣ်တဘျီမံၣ်အပူၤလီၤ.စၢ်ထးခဲလၢအံၤဆိက့ၣ်ပုၤသ့န့ၣ်လီၤ.တၢ်ဖုၣ်အိၣ်လၢဘၣ်ဖဲခိၣ်န့ၣ်လဲၣ်ပုၤန့ၢ်လီၤဆူဘၣ်အဆိပုၤသ့မ့တမ့ၢ်န့ၣ်လီၤဆူထးခိၣ်ပုၤတဆဲးတက့ၢ်န့ၣ်လီၤ.ဖိဆဲးဖိတဖၣ်တၢ်ကိတၢ်ခဲဘၣ်အိၣ်သ့ဝဲလၢအမ့ၢ်ဟၢဖါဆါ.တအိၣ်တၢ်အိၣ်,ဘျီတၢ်ဖုၣ်,ဘျီတၢ်ဖုၣ်န့ၣ်သ့ၣ်လဲၣ်လၢသးထဖျၢၣ်ခိၣ်န့ၣ်အတၢ်ဂ့ၢ်ကိတဖၣ်လီၤ.တၢ်မ့ၢ်သ့အိၣ်စူၤကိၣ်ဖိၣ်လဲၣ်.မ့ၢ်ယံၣ်ထီၣ်စၢ်ထးတဖၣ်အံၤကဲထီၣ်ဖဲဘၣ်အတၢ်ဂ့ၢ်ကိတဖၣ်,ထူၣ်ပျၢ်အတၢ်ဂ့ၢ်ကိတဖၣ်,ကဲထီၣ်က့ၣ်ဆူဖဲဘၣ်,ဆဲၣ်ဖိးပသိၣ်ခဲစၢ်သ့န့ၣ်လီၤ.

ကီၢ်အိၣ်စၢ်ထးလၢအိၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သိၣ်လၢအလံးမး,ဘၣ်ယးတၢ်စၢ်ထးလၢအပၣ်ယုၤလၢတၢ်အိၣ်အပူၤ,ကသံၣ်ကသီတၢ်ကူၤစါယါဘျီအဂ့ၢ်အကၢတဖၣ်အပူၤလၢပုၤသ့အိၣ်န့ၣ်လီၤ.လၢကီၢ်အိၣ်စၢ်ထးလၢအပူၤကသံၣ်ကသီခဲလၢတၢ်ကဘၣ်သမံသမိးမၤကွၢ်အိၣ်စဲပနီၣ်ယၢၣ်အိၣ်တၢ်အိၣ်လၢအကိၢ်ပုၤတဖၣ်အမံၤအသၢၣ်ကဘၣ်တၢ်ကွဲးပျၢ်အိၣ်ခဲလၢခဲဆူန့ၣ်လီၤ.

## တၢ်အိၣ်သးမနုၤမၤအသးလၢဝုၢ်စံၣ်တနံၣ်မုၢ်န့ၣ်လဲၣ်

နယုၤစိးဝုၤလဲၣ်ဆူၣ်ချ့သမံသမိးမၤကွၢ်တၢ်ဖိတၢ်လံၤလၢတၢ်ဆါအိၣ်လၢပယီၤကျးတဖၣ်လီၤ.ဖိသၢၣ်ဖိအိၣ်နီၣ်ဖိဖိၣ်ကမုၢ်ခံမံၤသနးခါတကလုာ်အပူၤစၢ်ထးပၣ်ယုၤအိၣ်အလီၤ.ကသံၣ်ကသီတၢ်သမံသမိးမၤကွၢ်အိၣ်ခဲလၢအံၤ,တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢတအိၣ်လၢတၢ်ကသ့အိၣ်လၢဖိသၢၣ်ဆဲးဖိအဂီၢ်ဘၣ်.တၢ်ဖိတၢ်လံၤတဖၣ်အံၤတၢ်ဟံးထီၣ်ကွံၣ်အိၣ်လၢကျးပုၤလၢနယုၤစိးဝုၤလဲၣ်ဆူၣ်ချ့တခိၣ်လီၤ.

## နကြးမၤလဲၣ်

ပုၤကီၢ်ဂၤတၢ်ကဘၣ်တဲအိၣ်လၢသုတသုလၢတၢ်ဖိတၢ်လံၤတဖၣ်အံၤန့ၣ်လီၤ.နဖိမ့ၢ်သ့တၢ်ဘၣ်တၢ်ဖိတၢ်လံၤတဖၣ်အံၤမ့ၢ်ဘျီတၢ်ဖုၣ်,ဟၢဖါမ့ၢ်လူမ့တမ့ၢ်ဟၢဖါဆါန့ၣ်ဝံသးစူၤလဲၤထံၣ်လိာ်သးတၢ်သံၣ်သရၣ်တက့ၢ်.နမ့ၢ်သ့ၣ်ညါပုၤလၢသ့စ့ၢ်ကီၢ်တၢ်ဖိတၢ်လံၤတဖၣ်အံၤဝံသးစူၤတဲဘၣ်အဝဲသ့ၣ်လၢကပတုာ်အတၢ်သုတၢ်ဖိတၢ်လံၤအံၤကဲလဲထံၣ်လိာ်သးတၢ်အံၤဖိထၢဖိကသံၣ်သရၣ်လၢအမ့ၢ်ဘၣ်ယိၣ်တၢ်အလိၣ်န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်န့ၢ်အိၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၣ်အဂီၢ်ဝံသးစူၤဆဲးကျိးကမ့ၢ်ဆူၣ်ချ့ဝဲဖဲ  
၉၈၄၀၃၆၀၃တက့ၢ်  
လၢပုၤကတီၢ်ကျိးထံၣ်တၢ်အတၢ်မၤစၢၤအဂီၢ်ကိးထံၣ်စံ (TIS) ဖဲ၁၃၁၄၅၀တက့ၢ်



တၢ်ဂီၤလၢထး-ဖိသၢၣ်ကသံၣ်ကမုၢ်မၤဘျးတၢ်အိၣ်အဘိၣ်အဒိ  
တၢ်ဂီၤလၢလဲၣ်-သနးခါဒၢအဒိ